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BRMG.KS-IX.0012.3.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 5-3/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 25 marca 2015 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera (nr 003) w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu 
(5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 5 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – druk nr 195. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok 
– druk nr 194 – w zakresie działania Komisji.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do 
granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2015 – druk nr 197. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Przegląd i ocena obiektów sportowych podległych Miejskiemu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Gdańsku. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku    

5. Projekt rozbudowy Krainy Zabawy. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

 
 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący poinformował, że do druków nr 194 i 195 czyli do zmian w WPF-ie 
oraz w budżecie wpłynęły Autopoprawki. Następnie poddał pod głosowanie 
przyjęcie porządku posiedzenia. 
 
Głosowanie: 
jednogłośnie – 3 głosami „za”.  
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 195 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. – BRMG-S.0006.195.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w  
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  podziękował 
za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 195 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 2 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 195 + 
Autopoprawka. (Opinia nr 5-3/8-4/2015). 

 
PUNKT  - 2 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 194 + 
Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. – BRMG-S.0006.194.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w  
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG  podziękował 
za przedstawienie projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały zawartego w druku nr 194 wraz z Autopoprawką - w zakresie działania 
Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
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Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 2 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 194 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 5-3/9-5/2015). 
 

PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu 
kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta 
Gdańska w roku 2015 – druk nr 197. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
26 marca 2015 r. – BRMG-S.0006.197.2015) 
 

Pani Maryla Jezierska – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii w 
Wydziale Środowiska w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały. 
Powiedziała: Co roku Prezydent Miasta Gdańska przygotowuje projekt uchwały z 
wykazem planowanych kąpielisk. Ten wykaz jest przygotowywany przez 
organizatora kąpieliska czyli przez MOSiR Gdańsk i Rada Miasta określa w drodze 
uchwały co roku te kąpieliska. Zostają te same kąpieliska co były w zeszłym roku, a 
zatem kąpielisko morskie Gdańsk Orle, Gdańsk Sobieszewo, Gdańsk Stogi, Dom 
Zdrojowy Gdańsk Brzeźno, Molo Gdańsk Brzeźno, Gdańsk Jelitkowo. Czyli tu się nic 
nie zmieniło.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Gdzie jest Orle?  
 
Pani Maryla Jezierska – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii w 
Wydziale Środowiska 
To jest na Wyspie Sobieszewskiej, to znaczy pomiędzy Sobieszewem a Świbnem. To 
z mojej strony by było wszystko. Pan Dyrektor Paszkowski przedstawi resztę. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Chciałbym państwu przedstawić wykaz kąpielisk morskich oraz przegląd i ocenę 
obiektów sportowych, czyli pkt 4 porządku obrad oraz pkt 5 czyli projekt 
rozbudowy Krainy Zabawy (została przedstawiona prezentacja, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu). Jeśli chodzi o sprawę kąpielisk to tak jak powiedziała 
przedstawicielka Wydziału Środowiska w tym roku planujemy organizację 6 
kąpielisk, tj. Jelitkowo z linią brzegową 100 metrów, molo 500 metrów, Brzeźno 
100 metrów, Stogi 400 metrów, Sobieszewo 200 metrów oraz Orle 100 metrów oraz 
jedno miejsce zwyczajowo wykorzystywane do kąpieli to jest w Jelitkowie przy 
Klipperze. Chcemy też uzyskać o jeden więcej certyfikat Błękitnej Flagi niż w 
zeszłym sezonie i wystąpimy również o 6 certyfikatów na rok 2015. Było 5, ale 
podjęliśmy decyzję, żeby jeszcze Orle dołączyć do tych certyfikatów również. 
Podnosimy po prostu jakość. Jeśli chodzi o nasze plaże to jak państwo wiecie od 
wielu lat na kąpieliskach w Gdańsku nie utonęła żadna osoba i to jest dla nas 
zadanie najważniejsze, priorytet. Część już jest przygotowana sprzętu. Są jeszcze 
końcowe prace związane z przygotowaniem realizacji tego zadania. O naszych 
kąpieliskach nie będę mówił zbyt dużo. To są piękne, czyste, unikalne miejsca 
wypoczynku. Jeśli chodzi o atrakcje to już również omawiałem państwu na 
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poprzednich naszych spotkaniach też te nasze projekty. Jeśli chodzi o gastronomię 
również mamy przewidziane, w stosunku do poprzednich lat to jest mniejsza ilość, 
ale podnosimy jakość. Dzisiaj mamy praktycznie wszystkie punkty w pasie 
Jelitkowo – Brzeźno uzbrojone oraz wyposażone w kanalizację, prąd, wodę, czyli 
obligujemy naszych dzierżawców do wykonywania inwestycji, aby zlikwidować 
chociażby sikanie po wydmach.  
 
Jeżeli chodzi o sprawę obiektów sportowych (dotyczy to pkt 4 porządku 
posiedzenia) to utrzymanie gminnej infrastruktury to jest jedno z zadań 
ważniejszych, które spoczywają na MOSiR-ze. Tu chciałbym wymienić te obiekty, 
którymi administrujemy. To jest stadion piłkarski, stadion żużlowy ul. Zawodników, 
pływalnia kryta ul. Chałubińskiego. Obiekty sportowe na Zielonogórskiej. To jest 
kort, który jest udostępniony operatorowi. Obiekt na Kołobrzeskiej. To jest Hala 
Miejska oraz obiekt przy ul. Kołobrzeskiej. Kolejne obiekty to Skateparki 
dzielnicowe. Tu akurat prezentujemy Skatepark na Zielonogórskiej, obok jest cześć 
Krainy Zabawy, a to jest cześć obiektu ul. Hallera – obiekt Gedanii 1922. Obiekty 
sportowe, które otrzymaliśmy do administrowania w ostatnim czasie w wyniku 
powstania budżetów obywatelskich. Są to obiekty na Osowej, obiekt na 
Madalińskiego oraz Piecki Migowo. Te obiekty będą przybywały, które powstają w 
ramach Budżetu Obywatelskiego. Kilka z takich obiektów leży na Stogach. Jest w 
trakcie uzgadniania czy też na ul. Porębskiego. Inne obiekty sportowe tor 
motocrossowy, który się mieści przy ul. Borkowskiej. Tu szukamy inwestorów, jak 
pan Przewodniczący wie doskonale, że sprawa powstania Centrum Sportów 
Motorowych to jest kwestia najbliższej przyszłości. Boisko piłkarskie przy ul. 
Kościerskiej, ktore wymaga zainwestowania oraz boiska i urządzenia osiedlowe. 
Takich obiektów posiadamy 6.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Przepraszam panie dyrektorze. Duże tempo pan narzucił, a my jesteśmy jeszcze 
przed głosowaniem. Chciałbym wrócić do kąpielisk. Czy są pytania?  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Chciałbym się dowiedzieć jak to będzie z bezpieczeństwem na tych kąpieliskach? 
To MOSiR bezpośrednio zatrudnia ratowników czy to firma zewnętrzna?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
MOSiR. Doświadczenia mamy długoletnie i różne opcje były wykorzystywane. 
Pierwotnie zatrudnialiśmy na umowę zlecenie ratowników, potem szukaliśmy firmy 
zewnętrznej. Nie ukrywam, że firma zewnętrzna to jest więcej kłopotów z 
pilnowaniem oraz ryzykiem, które się podejmuje oraz karaniem, bo muszę 
powiedzieć, że ukaraliśmy firmę, która miała ponad 50 tysięcy kary nałożonej za 
brak realizacji niektórych uzgodnień zgodnych z przetargiem. Dodam, że to ta 
firma, która w Szczecinie Dąbiu też miała duże kłopoty, chodzi o firmę Delphinus i 
teraz już w zeszłym roku zatrudnialiśmy bezpośrednio ratowników na kąpieliskach 
na umowę o pracę i w tym roku również mamy taki plan, aby ich zatrudnić i tak 
mamy zabezpieczone w budżecie. Prowadzimy szkolenia na pływalni na Chełmie. 
Dzięki temu też mamy chętnych do pracy. Już robimy nabory, ale też nie ukrywam, 
że zawiązaliśmy przy MOSiR-ze Miejskie WOPR, ponieważ nie jest tajemnicą, że 
środowisko WOPR nie jest jednolite, można uznać, że WOPR wojewódzki i Gdański 
WOPR to są dwie organizacje, które powinny współdziałać, natomiast mówić 
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delikatnie nie współdziałają, a to wprowadziło duże kłopoty, stąd też powołaliśmy 
własną strukturę, która ma certyfikaty, ma możliwość wydawania uprawnień 
ratowniczych i jesteśmy w tym zakresie niezależni.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Czyli pełną kontrolę mamy?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Tak mogę powiedzieć.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG z uwagi na 
brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 197. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marylę Jezierską – Kierownik Referatu Gospodarki 
Wodnej i Geologii w Wydziale Środowiska oraz Pana Leszka Paszkowskiego – 
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 197. (Opinia nr 
5-3/10-6/2015). 
 

PUNKT  - 4 
 

Przegląd i ocena obiektów sportowych podległych Miejskiemu Ośrodkowi 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Czy pan już wcześniej wyczerpał ten punkt?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Już omówiłem. Jeżeli są jakieś pytania do tego tematu obiektów to bardzo proszę. 
Szybko omówiłem. Pewnie państwo znacie zakres działalności MOSiR-u, ale mogę 
rozwinąć w każdej chwili ten wątek. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Chciałbym uzupełnić, bo każdy słyszał, że planujemy wybudować Narodowe 
Centrum Sportów Motorowych i Rekreacji. Rekreacja dlatego, że będzie tam dużo 
obiektów takich np. do kolarstwa górskiego, biegów przełajowych, narciarstwa 
nizinnego, stok narciarski 400 metrowy, więc tam będzie sporo rzeczy. Dzisiaj 
przedstawiłem dwóch panów dyrektora wykonawczego ds. marketingu Orlenu i 
dyrektora wykonawczego ds. kontrolingu z Orlenu. To są osoby, które przygotowują 
i odpowiadają za zespół, który jedzie na Dakar, gdzie jedzie Hołowczyc, Dąbrowski, 
Sonik. Za tą całą grupę to ci ludzie odpowiadają. Oprócz tego jeszcze w Porsche 
jeździ Giermaziak. W zeszłym roku był 4 razy na podium, w tym dwa razy był 
pierwszy i dwa razy przed Formułą 1 zagrano naszego Mazurka Dąbrowskiego, nasz 
hymn narodowy. Także to jest wielka sprawa. Panowie są zainteresowani 
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obiektem. Przyjął ich pan Prezydent Adamowicz i przedstawił mniej więcej jak to 
widzimy. Są mocno zainteresowani, dlatego informuję, że coś takiego dzisiaj 
odbyło się. Przedstawiliśmy, że na dzisiaj są kwestie ekologiczne, chodzi o 
głośność. To są sporty motorowe, to jest troszkę głośniej, żeby tego nie mylić, że 
to będzie cały rok, tylko może być 2, 3, 4 razy do roku. To też w zależności od 
dyscypliny jaka będzie. Jak będzie karting to jest cichutki, a jak będą wyścigi 
samochodowe czy motocyklowe to będą trochę głośniejsze. W zasadzie takiego 
obiektu w Polsce nie ma. Gdyby to powstało według tej koncepcji, którą zrobiła 
firma Tilke, jeżeli idzie w roku imprez 15 rangi Formuły 1, to z tego jest 10 torów 
zrobionych przez firmę Tilke.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Czyli jest szansa, że doczekamy w tej kadencji?   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Bardzo bym sobie tego życzył, bo już w następnej to siebie nie widzę.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tam jest duży sprzeciw Gminy Pruszcz Gdański wiejskiej. To im się bardzo nie 
podoba w ich sąsiedztwie. Są przerażeni.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tam działa dwóch rzeczoznawców z tytułami profesorskimi. Oni to zrobią na pewno 
rzetelnie. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ja nie uważam, że to jest zła lokalizacja.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Oni powiedzieli, że chcą, żeby była hala do tenisa. Będzie. Basen. Będzie basen 
też, bo jest to przewidziane. Także będą z tego korzystać na co dzień. Tyle 
chciałem przekazać. Czy państwo macie pytania do obiektów sportowych 
podległych MOSiR-owi?    
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Jeżeli będziemy mieli co roku w Budżecie Obywatelskim, a na pewno będzie nam 
przybywać tych obiektów sportowych niewielkich, czy to są znaczne koszty dla 
budżetu MOSiR-u?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
To są różne koszty, bo są różne obiekty.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Taki typowy Orlik.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Szacunki są od kilku do kilkunastu tysięcy rocznie. Na razie mamy obiekty, które 
powstają częściowo, jako pierwszy etap. Natomiast trzeba się liczyć z tym, trzeba 
planować też w budżecie, na co zwróciliśmy uwagę pracującym przy Budżecie 
Obywatelskim, żeby te koszty uwzględniać, bo one będą rosły i one będą dokładane 
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jak „kula śnieżna” do kolejnych w kolejnych latach i trzeba o tym zawsze 
pamiętać. Na temat kosztów utrzymania pan Barwiński też by mógł coś powiedzieć. 
  
Pan Władysław Barwiński – delegat Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych  
Czy MOSiR będzie dysponował odpowiednimi środkami na utrzymanie tej 
rozwijającej się bazy sportowej, bo tego już w tej chwili już trochę jest, a będzie 
coraz więcej. MOSiR będzie miał czym zarządzać, a czy będzie miał odpowiednie 
argumenty w ręku, żeby to na jakimś poziomie było.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Jak będziemy się dobijać, prosić i kalkulować to myślę, że tu nie ma odwrotu. 
Jeżeli powstaje obiekt, jeżeli jest jakiś sposób zarządzania przewidziany to te 
środki muszą się znaleźć. Gdzieś jest ta bariera i w pewnym momencie i budowa 
obiektów może powodować, że te koszty stałe będą bardzo duże, ale trzeba to 
mieć na względzie. To jest nie tylko utrzymanie, ale modernizacja i remont. Dzisiaj 
powiedzmy obiekt na Traugutta już ma jakiś poziom, ale też jeszcze wymaga, 
chociażby płyta będzie modernizowana główna. Jeżeli chodzi o pływalnię to też 
niedługo trzeba myśleć o remoncie. To jest zadanie MOSiR-u. To jest nasze zadanie 
i myślę, że przy pomocy radnych będziemy mogli skutecznie zabezpieczać te środki 
w kolejnych budżetach. Jeżeli one będą, to oczywiście jesteśmy w stanie tym 
wszystkim działaniom podołać. MOSiR jest na tyle sprawną jednostką, która 
zarówno zarządza, prowadzi przetargi, prowadzi promocję. Jest dosyć zahartowany 
w bojach.   
  
Pani Maryla Jezierska – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii w 
Wydziale Środowiska 
Mam pytanie odnośnie tego Narodowego Centrum Sportów Motorowych, o których 
pan mówił. Czy tam Gmina już posiada grunty?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Tak.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tam już nawet jest plan zagospodarowania.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Jest miejscowy plan. Jest ok. 200 ha.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
198 dokładnie. Chciałem tylko dodać, że cały projekt był dwie kadencje temu i 
wicie ilu radnych na 34 głosowało za? 33. Wszyscy głosowali. Wszyscy byli 
absolutnie za tym. To się rodzi w bólach. Teraz jest zmiana ustawy o głośności. Czy 
jeszcze są jakieś pytania do tych obiektów?  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Chciałem podpytać o ten obiekt przy ul. Załogowej dawny MRKS. Czy to jest obiekt, 
który jest w gestii MOSiR-u, bo tam powstaje inwestycja, hala duża jest budowana, 
tor.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Na Załogowej to jest MRKS-u. To jest stowarzyszenia. Tam być może powstanie tor, 
bo sprzedali swój.  

 
PUNKT  - 5 

 
Projekt rozbudowy Krainy Zabawy. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Kraina Zabawy to już obiekt, który ma 8 lat. Został ufundowany przez Gdańskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej. MOSiR jest jego administratorem. Co roku 
odwiedza go bardzo dużo mieszkańców: dzieci oraz rodziców, którzy się nimi 
opiekują. Obiekt jeden z największych na terenie Trójmiasta, jak nie największy i 
wymaga już modernizacji. Dzisiaj w tej Krainie Zabawy oprócz zabawy znajduje się 
też tor do akrobacji na deskach, rolkach oraz BMX-ach. Taki Skatepark. To też jest 
największy jak na razie w Gdańsku Skatepark. Myślimy też w przyszłości o jego 
drobnej rozbudowie. W tym roku pozyskaliśmy w rozmowach z GPEC-em kwotę 160 
tysięcy złotych na jego rozbudowę. Jesteśmy na etapie projektowania. Odbył się 
taki dialog, żeby nie powiedzieć konsultacje, dialog na temat jego kształtu i 
głównym kierunkiem, w którym chcemy, oprócz liftingu, oprócz wymiany 
spróchniałych belek i innych rzeczy, które co roku robimy, wymiany piasku etc., to 
też chcemy wybudować kilka zabawek dla osób niepełnosprawnych. Zwracali się do 
nas mieszkańcy i z tych naszych rozmów wynikało, że takie specjalistyczne 
zabawki, na które dziecko na wózku będzie mogło wjechać na odpowiednią 
platformę, huśtawkę, zostać umocowane i bujać się. Takich rzeczy nie ma w 
Gdańsku. W związku z powyższym chcemy to umożliwić i mamy nadzieję, że to 
spotka się z dobrym przyjęciem mieszkańców. Chcemy też ulokować urządzenia 
fitness. Tu jest taki plan (w prezentacji) ogólny tej modernizacji i chcemy tą 
przestrzeń jeszcze powiększyć o inne urządzenia. Tu są przykładowe takie zabawki, 
które zamierzamy zainstalować. Te służą dzieciom pełnosprawnym, akurat te 
przedstawione, i dzieciom młodszym. To już jest dla dzieci, które właśnie mogłyby 
na wózku wjechać na taką pochylnię. One są nowoczesnymi i ciekawymi 
urządzeniami. Jeszcze jedna taka uniwersalna rzecz dla dorosłych bardziej. Dzieci, 
które przychodzą z rodzicami to rodzice również będą mogli się zająć, więc tam też 
chcemy ulokować oprócz tego siłownię taką zewnętrzną. Tego rodzaju urządzenia 
cieszą się bardzo dużą popularnością. Miejmy nadzieję, że w tamtej przestrzeni 
również one będą oblegane. To są przykładowe urządzenia: orbiterek, wyciąg 
górny, twister, wahadło, biegacz oraz wioślarz. To są urządzenia, które się 
sprawdziły też w innych lokalizacjach miasta Gdańska. Dziękuję serdecznie za 
uwagę. Jeżeli są w tym zakresie jakieś pytania to chętnie udzielę odpowiedzi. 
 
Pan Władysław Barwiński – delegat Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych  
Pytanie odnośnie rozbudowy Krainy Zabawy. Czy znane są już środki jakie zostaną 
przeznaczone na jego rozbudowę?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
160 tysięcy złotych.  
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Pan Władysław Barwiński – delegat Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych  
Czy to są wystarczające środki? Ostatnio budowaliśmy plac zabaw to te koszty przy 
planach modernizacji to są naprawdę śmieszne pieniądze. Niewiele się zrobi po 
prostu za to.    
   
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Takie środki mamy, takimi dysponujemy i tak kroimy to, żeby było jak 
najekonomiczniej.  
 
Pan Władysław Barwiński – delegat Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych  
A jeśli chodzi o trwałość. Czy ktoś ewentualnie zastanawiał się nad wariantem 
elementów stalowych a nie drewnianych?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Tak, ale stalowe elementy są mniej przyjazne. Myśmy też rozważali plastykowe, bo 
też był taki wariant. Natomiast to jest odwieczny dylemat Skatepark betonowy czy 
drewniany i są zwolennicy jednych i drugich. Natomiast jak się upada na drewno to 
inaczej to wygląda. Drewno jest materiałem przyjaźniejszym i generalnie mimo 
drobnych oszczędności to jednak ta przyjazność tego materiału jakim jest drewno 
to przy odpowiedniej konserwacji wytrzymuje 8 lat w tej chwili Krainy Zabawy 
jest. Są niektóre elementy wymieniane, natomiast to nie są generalnie duże koszty. 
Metalowe zabawki są chłodne w dotyku, nieprzyjemne. Dziecko jak idzie dotyka 
zabawkę drewnianą to jednak ona jest przyjemniejsza.  
 
Pani Maryla Jezierska – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii w 
Wydziale Środowiska 
Nie kuszą złomiarzy.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Plagą tego miejsca jest niestety też odwiedzanie go przez smakoszy tanich win.  
 
Pan Władysław Barwiński – delegat Gdańskiej Rady Organizacji 
Pozarządowych  
Czy teren jest w tej chwili poddany monitoringowi, czy też ewentualnie planuje się 
budowanie monitoringów?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
Planujemy monitoring wykonać. Na dzisiaj mamy tylko ochroniarza, który się tam 
pojawia oraz w ciągu dnia pracownika, który ma sąsiedni obiekt i sprawuje dozór 
czystości, a przy okazji też sprawuje dozór fizyczny w ciągu dnia. A jeżeli chodzi o 
monitoring to GPEC mówił, że się włączy, ale póki co za słabe zimy są. Druga zima 
z rzędu jest ciepła.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu  RMG   
Czy w tym punkcie jeszcze ktoś ma pytania? Wobec tego dziękujemy bardzo.  
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PUNKT  - 6 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Będziemy mieć dodatkowe posiedzenia związane z Programami Operacyjnymi 
Strategii Miasta Gdańska 2030 Plus. Mamy Program Operacyjny Mobilność i 
Transport i mamy Zdrowie Publiczne i Sport. Musimy dodatkowo spotkać się dwa 
razy. 13 kwietnia możemy rozpocząć o godz. 16:00 z Komisją Zagospodarowania 
Przestrzennego, a druga Komisja by była 15 kwietnia na 16:00.  
Druga sprawa jest odpowiedź Prezydenta odnośnie basenu. Wszyscy otrzymali na 
maila. Przykro mi bardzo.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Możemy to ponawiać co jakiś czas. Może zrobimy tak, że wrócimy do tego pod 
koniec roku, czy w przyszłym roku.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG   
Proszę bardzo. Może to jako wniosek Komisji, żeby to umieścić w Bazie Priorytetów 
Inwestycyjnych?   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
To jest dobry pomysł. To będzie jakiś krok do przodu.   
 

USTALENIA KOMISJI – WNIOSEK                   
 
                    Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska wnioskuje do Pana Prezydenta o 
umieszczenie inwestycji  budowy basenu przy Szkole Podstawowej nr 61 w Gdańsku 
Przeróbce w Bazie Priorytetów Inwestycyjnych. 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie  – 5 głosami za. 
 
Wniosek nr 5-3/2-2/2015 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 16:40. 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

Komisja Sportu Rady Miasta GdańskaKomisja Sportu Rady Miasta Gdańska

Pkt. 3 Wykaz kąpielisk morskich 
Pkt. 4 Przegląd i ocena obiektów sportowych

Pkt. 5 Projekt rozbudowy Krainy Zabawy



KĄPIELISKA MORSKIE W GDAŃSKU
� 21 km plaż

� 6 kąpielisk strzeżonych: 

JELITKOWO – 100 m linii brzegowej strzeżonej

MOLO BRZEŹNO – 500 m

BRZEŹNO DOM ZDROJOWY – 100 m

STOGI – 400 m

SOBIESZEWO – 200 m

ORLE – 100 mORLE – 100 m

� 1 miejsce wykorzystywane do kąpieli

JELITKOWO KLIPPER – 100 m

� Aplikacja o 6 certyfikatów Błękitnej Flagi na sezon 2015

� Bezpieczeństwo – innowacyjne ratownictwo

� Czystość, unikalne walory przyrodnicze

� Atrakcje, aktywny wypoczynek, turnieje plażowe

� Gastronomia – dzierżawa 5 punktów /z zapleczem rekreacyjnym/



OBIEKTY SPORTOWE
Utrzymanie gminnej infrastruktury sportowej

� Stadion piłkarski - ul. Traugutta 29

� Stadion żużlowy im. Z. Podleckiego 

– ul. Zawodników 1

� Pływalnia kryta – ul. Chałubińskiego 13



OBIEKTY SPORTOWE
� Obiekt sportowy – ul. Zielonogórska 4

� Miejska Hala Sportowa – ul. Kołobrzeska 61

� Obiekt sportowy 

– ul. Dąbrowszczaków 13 /operator zewn./



OBIEKTY SPORTOWE
� 3 skateparki dzielnicowe /Chełm, Suchanino,

Dolne Miasto/ 

� Obiekt sportowy – al. gen. J. Hallera 201

/operator zew./



OBIEKTY SPORTOWE – BUDŻET OBYWATELSKI
� 2 boiska osiedlowe /Piecki-Migowo, 

zbiornik wodny Gdańsk – Madalińskiego/

� Skatepark Osowa



OBIEKTY SPORTOWE
� Boisko piłkarskie – ul. Kościerska

� Boiska osiedlowe i urządzenia sportowe 

– 6 obiektów

� Tor motocrossowy - ul. Borkowska
Fot. GAMK



PROJEKT ROZBUDOWY KRAINY ZABAWY

Park Nadmorski im. R. Reagana przy ul. Dąbrowszczaków



KRAINA ZABAWY – STAN OBECNY
� Urządzenia do zabawy dla dzieci 

i młodzieży 

� Duży skatepark dla sympatyków akrobacji na deskach, rolakch i bmx'ach



KRAINA ZABAWY – ROZBUDOWA
Nadmorskie położenie Krainy Zabawy powoduje

postępującą degradację drewna z którego

wykonano większość urządzeń/atrakcji aktualnie

znajdujących się na placu.

GPEC fundator Krainy Zabawy wraz z MOSiR

realizuje modernizację i rozbudowę placu

� Termin realizacji: do czerwca 2015 r.

� Finansowanie od GPEC: 160.000 zł netto



KRAINA ZABAWY – NOWOŚCI
Wychodząc naprzeciw  idei aktywizacji 

Wszystkich mieszkańców miasta przewidziano 

plan rozbudowy Krainy Zabawy, a w nim:

� powstanie przestrzeni dedykowanej dla dzieci z niepełnosprawnościami

(projekty urządzeń robione są na specjalne zamówienie po konsultacjach

z grupami społecznymi zajmującymi się osobami niepełnosprawnymi)

� zamieszczenie urządzeń typu „fitness”





PROJEKTY URZĄDZEŃ NA ZAMÓWIENIE
KIWAK NA SPRĘŻYNIE 

(PODWÓJNY)

� to zabawka ruchoma 

ma umożliwiać

huśtanie dwóch osób, 

co jest bardzo rzadko 

spotykane

KOPALNIA PIASKU

� urządzenie do zabawy piaskiem, pozwala na zabawy 

konstrukcyjne i sensoryczne

� urządzenie dla dzieci z różnymi formami niepełnosprawności: 

• dla dzieci mniej ruchliwych, wiotkich, z trudnościami 

ruchowymi atrakcyjny będzie aspekt podwyższonej piaskownicy

• dla dzieci ruchliwych i sprawnych fizycznie dodatkową super 

atrakcją będzie przepychanie wiaderek miedzy elementami atrakcją będzie przepychanie wiaderek miedzy elementami 

(czyli wyzwania obejmujące planowanie ruchu, koordynację, 

angażowanie siły - ciągnięcie itp.)



PROJEKTY URZĄDZEŃ NA ZAMÓWIENIE
ZESTAW INTEGRACYJNY JACUŚ

� pozwala na zabawę na wysokości

(nie na ziemi, tylko na podwyższeniu) 

co dla wielu dzieci samo w sobie jest 

już wielkim wyzwaniem i zabawą 

� ma dużo bardzo ciekawych 

elementów dydaktycznych 

i sensorycznych (m. in. "Skrzynia i sensorycznych (m. in. "Skrzynia 

wiatrów" , bębny i cymbałki)

� w zamyśle jest zestawem 

integracyjnym mającym na celu 

wspólną zabawę dzieci poruszających 

się za pomocą wózków inwalidzkich 

i pełnosprawnych





URZĄDZENIA „FITNESS”

ORBITEREK

WYCIĄG GÓRNY/WYCISKANIE SIEDZĄC

TWISTER/WAHADŁO

BIEGACZ

WIOŚLARZ



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

mosir.gda.pl
facebook.com/MOSiRGdansk
twitter.com/MOSiRGdansk


